
 Protokół Nr XIX/20 

z XIX sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity odbytej w dniu 26 czerwca 2020 r.  w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Dywitach. 

 

Początek posiedzenia    - godz. 10:00 

Zakończenie     - godz. 14:00 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

Lista pozostałych uczestników    - zał. nr 2 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XIX sesję Rady 

Gminy Dywity. Przywitała przybyłych na spotkanie p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy oraz mieszkańców 

gminy oglądających posiedzenie sesji rady gminy Dywity. Zgodnie z listą obecności stwierdziła 

quorum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu 

Rady w chwili otwarcia na sali znajdowało się 13 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 - 2 do 

protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się  - 0 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji.  

2. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Dywity za 2019 rok. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Dywity. 

a) Głosy radnych 

b) Głosy mieszkańców 

8.  Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dywity wotum zaufania. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego   Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Dywitach za 2019 rok 

10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy za rok   2019 

11. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dywity za 2019 rok. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy   Dywity na 

lata 2020 – 2027. 

13. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2020 r. 

14. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 



specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji Olsztyn przy realizacji zadania 

polegającego na przeglądzie obszaru i granic aglomeracji Olsztyn na potrzeby Krajowego 

Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych. 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Sętal, gmina Dywity. 

17. Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu      zagospodarowania 

przestrzennego terenu w obrębie Dywity nad jeziorem Dywity, gmina Dywity. 

18. Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego miejscowość Dąbrówka Wielka, gmina Dywity. 

19. Sprawy różne, Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

20. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

Przewodnicząca Rady - kto jest za przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Dywity – bez 

czytania? 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się  - 0 

Protokół Nr XVIII/19 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 28-05-2020 r. został przyjęty. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

P. Wójt Daniel Zadworny przedstawił informację w sprawie pracy między sesjami. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

- p. Magdalena Kilkowska – mam pytanie ścieżki pieszo rowerowej, czy te 1,5 miliona to jest koszt 

całkowity projektu i z tego 50% dofinansowania z budżetu gminy i drugie 50% ze środków 

zewnętrznych? 

Prośba, a chodzi o strategię rozwoju gminy, wszyscy radni dostali meila z ankietą do wypełnienia 

niestety ankieta jest w formie PDF, nie edytowalnej, wystarczył by link do ankiety w formie 

edytowalnej. 

- p. Daniel Zadworny – wójt –jeżeli chodzi o pierwsze pytanie to 1,5 mil. zł to koszt całej inwestycji 



650 mb, to dofinansowanie, które by się pojawiło byłaby to połowa tej kwoty. Koszt jednego metra 

kwadratowego w naszej gminie ścieżki to koszt około 1000 zł.  Ja bym chciał abyśmy z tą inwestycją 

doszli aż do kapliczki przy Domagały bo tam będzie się kończył wcześniejszy projekt.  

Jeżeli chodzi o PDF to ja się postaram żeby to zostało zmienione na formę edytowalną. 

Bogumiła Brewka - jakie są szanse na rozbudowę internetu w ramach projektu budowa sieci 

publicznej, oczywiście ten internet będzie dostępny w gminie, ale te wszystkie wioski ościenne tak jak 

plaża w Brąswałdzie, nie wspomnę o Bukwałdzie gdzie nie ma żadnego dostępu do internetu. Czy jest 

szansa aby w przyszłości były objęte te ościenne miejscowości? 

- p. Daniel Zadworny – wójt – dziękuję za pytanie, tak konkretnie nie odpowiem dlatego, że na co 

Pani zwraca uwagę jest rzeczą niezbędną i konieczną, bo akurat wiemy  że w Brąswałdzie, 

Barkwedzie i Bukwałdzie internet jest słaby. Prawdopodobnie, aby uruchomić te punkty zdalne 

internet musiałby funkcjonować w tych miejscach w miare dobrze aby móc sygnał dalej 

rozprzestrzeniać. Postaram się zweryfikować czy dałoby się np. w szkole w Bukwałdzie uruchomić 

taki punkt i dalej sygnał rozpropagować. 

Bogumiła Brewka – jest mi smutno, że drogi gminne są pomijane w inwestycjach, wielokrotnie 

pisałam o odwodnienie drogi do Różynki, poprawianie tego co robimy jest potrzebne, ale nie daje 

żadnego rezultatu, też bym prosiła żeby zwrócić na to uwagę, zresztą dróg mamy bardzo dużo w 

naszej gminie gdzie są pozarastane, proszę aby bardziej zwrócić na to uwagę i przeznaczyć pulę 

pieniędzy żeby te drogi w takim okresie jak teraz, że te pobocza są tak pozarastane, aby na bieżąco 

usuwać. Jeszcze jedno mam pytanie bardzo się cieszę że inne sołectwa zrealizowały swój budżet 

sołecki, bo ja wszystkie wnioski odnośnie funduszu sołeckiego złożyłam w marcu i na dzień dzisiejszy 

realizujemy tylko ogrodzenie na placu zabaw, wiem że jest przygotowany przetarg na oświetlenie, ale 

nic się nie dzieje w tej sprawie. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – nie lubię obiecywać rzeczy, których nie mogę zrealizować, jeżeli 

chodzi o drogi to rozumiem tą sytuację natomiast ten rok jest rokiem dla nas szczególnym, zobaczymy 

jak się zamknie na koniec roku w związku z mniejszymi środkami z ministerstwa finansów 40% mniej 

w kwietniu to około 7 milionów mniej w budżecie po majowej transzy 20% mniej a jak wyjdzie na 

koniec roku to nie wiem. My zdecydowaliśmy, aby ograniczać koszty bieżące, a koszty bieżące to 

sprawa np. utrzymania dróg, jest polecenie, że 15% kosztów bieżących w danym referacie musimy 

ograniczyć i może to mieć negatywne konsekwencje na takie wydatki. Rozumiem tą potrzebę, ale na 

drogi w tym roku wydaliśmy już cały zeszłoroczny plan, nie wiem czy wygenerujemy jeszcze środki 

na bieżące sprawy.  

Bogumiła Brewka – przepraszam Panie Wójcie, Pan mnie nie zrozumiał my te drogi mamy 

przejezdne, tylko mi chodzi o utrzymanie tych dróg, żeby nie inwestować w to, że co roku równamy a 

przygotujmy się do tego co mówiłam niejednokrotnie, poczyśćmy te rowy, zróbmy odwodnienia, 

przepusty. 

Magdalena Kilkowska – Jeśli mogę włączyć się do dyskusji przed okresem pandemii na komisji 

inwestycji rozmawialiśmy z członkami komisji i doszliśmy do wniosku, że chcielibyśmy, aby odbyło 

się spotkanie radnych w tej sprawie i przygotowanie harmonogramu do realizacji, naprawy dróg 

gminnych, które są drogami gruntowymi. Spotkań komisji nie było z powodu pandemii, ale myślę że 

do tego wrócimy, jest wola członków komisji żeby ten temat zaistniał ponownie. Może nie w tym 

roku, wiemy wszyscy, że budżet jest ograniczony, ale już na przyszłe lata, aby taki harmonogram był. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – Jeżeli chodzi o fundusz sołecki Pani Skarbnik będzie przedstawiała 

autopoprawkę funduszu w Bukwałdzie, my dopóki nie mamy zmian w budżecie, nie możemy ruszyć 

pewnych inwestycji. 

- p. Zbigniew Glezman -  ja nawiąże do wszystkich inwestycji, które były powiedziane są oczekiwane 



przez mieszkańców i przypomnę się sołectwo Ługwałd ma 200m chodnika i to byle jakiej jakości. 

Potrzebne jest dużo więcej, bardzo dużo mieszkańców z każdej strony dochodzi do szkoły, pracy 

autobusu. Panie Wójcie da Pan szanse Ługwałdowi chociaż możliwość zaplanowania tego ciągu 

pieszego, po której mieszkańcy mogli by bezpiecznie poruszać się wzdłuż głównej drogi. Ja 

rozumiem, że wszystkie inwestycje wymagają dużych pieniędzy, a teraz jest to trudne, natomiast 

wszyscy zdajemy sobie sprawę jeżeli są zewnętrzne środki to gmina bardzo prężnie działa po to żeby z 

nich skorzystać, obydwaj wiemy, że aby z tych środków skorzystać trzeba się bardzo dobrze 

przygotować, należałoby chociaż zacząć robić projekt, który nie kosztowałby nie wiadomo jakich 

pieniędzy a dałby szanse na wydanie środków z funduszu sołeckiego. Bardzo proszę, aby Pan Wójt 

wraz z pracownikami pomyślał nad tym abyśmy zaczęli już przygotowywać się do realizacji prędzej 

czy później koniecznego ciągu pieszego przez Ługwałd. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – rzeczywiście jest tak, że zewnętrzne dofinansowanie determinują nasze 

działania.  Sytuację Ługwałdu rozumiem natomiast dlaczego w innych miejscach pojawiają się te 

ścieżki, wynika to z tego że nasze miejscowości często ulicówki tzw. Są tak w zagospodarowaniu 

poprzecinane drogami że bardzo negatywnie wpływa to na bezpieczeństwo osób które mieszkają przy 

tych drogach, i teraz musimy zwrócić uwagę na pewną zależność, jak droga jest gminna tak jak w 

Ługwałdzie prowadzi do miejscowości Ługwałd po której poruszają się mieszkańcy miejscowości, 

chodzi o to że natężenie ruchu na drogach powiatowych przebiegających przez centrum miejscowości 

są o wiele bardziej niebezpieczne niż drogi, które prowadzą np. do Dąbrówki czy Ługwałdu one 

prowadzą tylko do tej miejscowości. Zachęcam sołectwo Ługwałd w ramach działania wykorzystać 

innowacyjny fundusz sołecki.  

- p. Zbigniew Glezman -  Pewne inwestycje trzeba zapisać w wieloletniej prognozie ja wielokrotnie 

prosiłem, aby chociaż zaplanować tą inwestycję WPF jeżeli tego nie będzie to trudno żeby Ługwałd 

akurat przygotowywał bez takiego zaznaczenia ze strony gminy. Umówmy się że porozmawiamy 

ustalimy jakieś w tym kierunku kwestie. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – Ja proponuję abyście rozmawiali na komisji inwestycji, ja jestem tylko 

wykonawcą rzeczy, jeżeli uzgodnicie że będziecie to robili to ja będę to robił.  

- p.Bogusława Kamińska - Odnośnie przygotowania przetargu na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów, sołectwa wcześniej zgłaszały i w dalszym ciągu mają problem że jeśli zgłaszają odbiór 

odpadów zielonych od wiosny do zimy odpady nie są odbierane, zgłaszane to było kilkukrotnie. 

Odnośnie reorganizacji szkoły we Frączkach, rodzice byli informowani o zamiarze tej reorganizacji 

byli proszeni wyrażenie opinii a do dnia dzisiejszego nie zostali poinformowani o tej reorganizacji ani 

ze strony szkoły ani ze strony urzędu rodzice nie dostali oficjalnej informacji. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – jeżeli chodzi o odpady to zwrócę na to uwagę. Jeżeli chodzi o 

organizację szkoły to myślę że jeżeli rodzice zgłoszą się do szkoły to zostaną poinformowani, 

natomiast pewnie nie mamy takiego obowiązku prawnego. Po to tez podejmowaliśmy uchwałę żeby to 

było jak najbardziej jawne i czytelne, uchwała jest publikowana i ogólniedostępna. Jeżeli jest taka 

prośba to my oczywiście wyślemy listy aby poinformować o tej zmianie. 

- p. Tadeusz Bielicki – mamy problem z chodnikami, już kilka razy mówiłem że brakuje chodnika od 

przedszkola w kierunku Dywit. W zeszłym tygodniu wycięto krzaki z pobocza ale to jeszcze za mało, 

jest tam nie widoczny wąwóz. Następnym temat to ulica Klęczona i Staffa notorycznie zalewana oraz 

pytanie o ulicę Domagały w stronę RSP czy będzie robiona w tym roku? 

- p. Daniel Zadworny – wójt – jeżeli chodzi o ścieżkę pieszo – rowerową przy drodze powiatowej jest 

to miejsce niebezpieczne i jako pierwsze wymaga zaprojektowania ścieżki, wystosowaliśmy do biura 

ZIT właśnie taką propozycję wniosku na przyszły okres programowy, aby zarezerwować środki na 

odcinek od przedszkola do osiedla sterowców, a drugi odcinek to od Dywity do polany w Brąswałdzie.  



Jeżeli chodzi o kwestię zalewania wiemy że to jest sprawa nie od dziś i sprawa jest dosyć trudna 

mamy zarezerwowane środki w budżecie i chcielibyśmy tą inwestycję zrealizować. Wynika to z tego 

że połowa osiedla ma polbruk który zbiera wodę a połowa nie ma. Tam mamy duży problem z 

uzgodnieniem z wodami polskimi i z ochroną środowiska, chodzi o to gdzie te wody przeprowadzić. 

Kwestia drogi Kieźliny -Dągi to rozpoczęliśmy prace projektowe ale z uwagi na to że ponieślibyśmy 

koszty które nie byłyby potem kwalifikowalne do konkursu dróg samorządowych, dlatego 

wycofaliśmy się z formuły zaprojektuj i wybuduj czyli jeżeli w sierpniu będzie ogłoszony konkurs to 

my taki wniosek złożymy jak dostaniemy dofinansowanie to przystąpimy do projektowania, na dzisiaj 

czekamy na decyzję Premiera zaakceptownia listy na której niby jesteśmy na wykonanie Jana Pawła, 

to jest ta pierwsza inwestycja w kolejności. Druga będzie Kieźliny- Dągi w formule zaprojektuj i 

wybuduj. 

- p. Danuta Kryszałowicz – mam pytanie dotyczące budżetu, a konkretnie o fundusz sołecki, jeżeli 

sołectwo przesuwa środki z innych zadań na zadania inwestycyjne czy w dalszym ciągu może liczyć 

na to że otrzyma 200% dodatkowych środków. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – wg opinii Pani skarbnik niestety to się nie kwalifikuje się  

- p. Danuta Kryszałowicz – Dziękuję za odpowiedź, niestety uważam że czasami są takie sytuacje że 

nie mogliśmy tego od razu zaplanować bo nie mieliśmy wiedzy. Generalnie zasadę spełniamy co do 

200%, ale rozumiem.  

- p. Bogdan Rudnicki - Chciałbym doprecyzować, to więc rozumiem że inwestycja, która nie zostanie 

zrealizowana jakby w całości,  początkowa wartość funduszy przeznaczonych na inwstycję nie 

zostanie spełniona, niektóre zostaną zrealizowane z dofinansowaniem 200% a co z resztą? Czy wtedy 

już żadna inwestycja nie zostanie zrealizowana z dofinansowaniem.  

- p. Daniel Zadworny – wójt – Myślę że Państwo musicie z Panią skarbnik rozstrzygać. 

-p. Zbigniew Glezman – wnoszę o 15 minut przerwy i przewietrzenie sali. 

 

Ad. 4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Dywity za 2019 rok. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – raport łącznie z autopoprawką został 

umieszczony w programie esesja, autopoprawka dotyczy uwag zgłoszonych podczas komisji 23 

czerwca 2020r. są to uwagi porządkowe, niewielkie. Czy ma on być omawiany jeszcze raz?– załącznik 

nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5. Debata nad raportem o stanie Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – otworzyła debatę nad raportem o stanie 

gminy. 

- p. Daniel Zadworny – wójt – zabrał głos 

Niniejszy raport jest podsumowaniem pracy dywickiej administracji publicznej w 2019 roku. Zawarte 

w nim treści to zebrane w jednym miejscu dane, pozbawione komentarza czy ocen z naszej strony - 

pozostawiamy to czytelnikom., s. 4 Jednym z dokumentów, do których odnosi się niniejszy raport jest 

Strategia rozwoju Gminy Dywity do 2020 roku. Wszystkie działania, które podejmowane są w gminie, 

powinny dążyć do realizacji postawionych jej celów, a tym samym do podążania w kierunku 

planowanej wizji rozwoju gminy – Gmina Dywity oferująca wysoką jakość życia i konkurencyjność, w 

pełni wykorzystująca i wspierająca rozwój funkcji metropolitalnych Olsztyna., s. 3 

Rok 2019 wpisuje się w kadencję 2018-2023, do której wybory odbyły się w dniu 21 października 

2018 roku. Piętnastu wybranych Radnych złożyło ślubowanie w dniu 20 listopada 2018 roku. Od tego 



momentu skład Rady Gminy Dywity nie zmienił się: Podobnie nie zmieniła się osoba piastująca 

funkcję Wójta , s. 5  

 Gmina Dywity liczy 20 sołectw i 24 miejscowości. Między 4 lutego a 7 marca 2019 roku w gminie 

Dywity miały miejsce wybory sołeckie. W sześciu sołectwach stanowisko sołtysa na nową kadencję 

2019-2024 objęły nowe osoby, natomiast w pozostałych 14 mieszkańcy zadecydowali o pozostawieniu 

obecnych sołtysów na stanowiskach; s. 24 

W 2019 roku odbyło się 10 posiedzeń Sesji Rady Gminy Dywity, podczas których podjęto 125 uchwał 

(Tabela 1). 43 z nich zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego. Stanowią one akty prawa miejscowego., duża aktywność Rady Gminy Dywity w 

zakresie ilości posiedzeń i rozpatrywanych spraw s.6 

Ważną uchwałą była Uchwała Nr XI/92/19 z dnia 30-09-2019 r. w sprawie statutu gminy Dywity. To 

fundament organizacyjny funkcjonowania naszego gminnego samorządu; s. 13 

Jedną z istotniejszych uchwał była Uchwała Nr XIII/131/19 z dnia 28-11-2019 r. w sprawie 

uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dywity; ta 

uchwała będzie determinowała rozwój przestrzenny gminy Dywity wyznaczając kierunki jej rozwoju; 

s. 17 

Drugą istotną uchwała była Uchwała Nr XIV/145/19 z dnia 19-12-2019 r. w sprawie zwolnień z 

podatku od nieruchomości budynków mieszkalnych lub ich części, w których zastosowano 

ekologiczne źródło ciepła; to jedna w pierwszych tego typu uchwał w województwie warmińsko-

mazurskim., s. 19  

Czwartą istotną uchwałą byłą Uchwała Nr XIV/150/19 z dnia 19-12-2019 r. w sprawie przyjęcia 

stanowiska Rady Gminy w kwestii nowych regulacji w zakresie Strefy Płatnego Parkowania 

w Olsztynie przyjętych przez Radę Miasta Olsztyna Uchwałą NR XV/256/19 z 27 listopada 2019roku; 

dzięki temu działaniu przyczyniliśmy się do ochronienia naszych mieszkańców przed znacznym 

wzrostem opłat parkingowych na terenie Miasta Olsztyna; s.   

Ważną grupą uchwał był cały pakiet uchwał „transportowych” związanych w uruchomieniem linii 

gminnych D1, D2, D3 z dniem 1 października 2019 r.;  

Dane statystyczne 

-Gmina Dywity ma największą liczbę mieszkańców spośród wszystkich gmin wiejskich powiatu 

olsztyńskiego. Na dzień 31 grudnia 2019 roku w gminie Dywity na pobyt stały zameldowanych było 

11 715 osób.; s.21-22 

-Zestawienie przyrostu naturalnego z saldem migracji, czyli przyrost rzeczywisty, to 373 osoby 

(imigranci i urodzeni). Jest to dobry wynik na tle Państwa, ponieważ w Polsce od kilku lat powyższe 

wskaźniki przyjmują wartości ujemne; Należy tu zwrócić uwagę na następujące dane: 

zameldowania/wymeldowania tj. odpowiednio 731/399 a w tym urodzenia/zgodny tj. odpowiednio 

111/70; s. 22 

-Największą grupę osób stanowią mieszkańcy w wieku produkcyjnym – 3 734 kobiety i 4 009 

mężczyzn; s. 23 

Dane finansowe 

-Wydatki zaplanowane na kwotę 85 828 724,65 zł zrealizowano w 91,7% czyli  w kwocie 

78 747 566,20 zł. Z powyższej kwoty suma 58 400 373,41 zł stanowiła wydatki bieżące, natomiast 

wydatki majątkowe wyniosły 20 347 192,79 zł;  

-Podsumowując, dochody Gminy Dywity w 2019 roku to kwota 72 813 594,28 zł, natomiast wydatki - 

78 747 566,20 zł. Różnica między dochodami, a wydatkami czyli deficyt, w Gminie Dywity w 2019 



roku był na zdecydowanie niższym poziomie niż zaplanowano pierwotnie. Przy planach deficytu w 

kwocie ponad 11 milionów złotych, Gmina wypracowała go tylko w kwocie niecałych 6 milionów 

złotych (patrz Tabela 4 str. 28). Wskaźnik wykonania planu na poziomie 53% to w tym przypadku 

bardzo dobry prognostyk.; s. 36 

-Znacznie zmniejszyliśmy deficyt budżetowy gminy z 11,1 mln zł na 5,9 mln zł ; s.29 

-Analizując szczegółowo dochody Gminy Dywity, warto porównać je do lat ubiegłych (Tabela 5). Na 

uwagę zasługuje fakt iż dochody z roku na rok są wyższe. Wzrost dochodów w roku 2019 w 

porównaniu do roku 2018 jest znaczny i wynosi ponad 22%. Zauważalny jest znaczny wzrost 

dochodów własnych w kilku ostatnich latach tj. : 28,9 mln (2016r.) na 43,2 mln (2019r.) s. 29 

-Ważnym elementem kształtującym budżet gminy są dochody z podatków i opłat lokalnych w łącznej 

wysokości w roku 2019 ok. 29 mln (17,5 mln + 11,5 mln = 29 mln; w tym udział w podatku 

dochodowym :PIT, CIT – 17,5 mln); Wynika z tego, iż udział w podatku dochodowym (17,5 mln) ma 

większe znaczenie dla dochodowości budżetu gminy niż podatki i opłaty ustalane i pobierane przez 

gminę (11,5 mln); s. 31 

-W roku 2019 na fundusz sołecki przeznaczono 566 419,59 zł, natomiast faktyczny wydatek 

poniesiony został w kwocie 552 838,58 zł., s. 35 

-SGZOZ dysponował w roku 2019 rocznym budżetem w wysokości 2 321 069,33 zł. Finansowanie 

ZOZ pochodzi w znacznej większości z kontraktu podpisanego z NFZ i w roku 2019 stanowiło 

96,71% wszystkich przychodów. Na koniec roku jednostka nie posiadała zobowiązań wymagalnych, 

natomiast należności wymagalne za usługi z NFZ to kwota 207 tyś. zł. Budżet SGZOZ roku 2019 

zamknął się z nadwyżką w kwocie 37 440,92 zł.; s. 36 

-W roku 2019 na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej wydatkowano kwotę 17 271 250,66 zł, 

z czego 15 039 164 zł pochodziło z dotacji z budżetu wojewody na realizację zadań zleconych (Tabela 

10), a 2 232 086,66 zł wydatkowano z budżetu gminy na realizację zadań własnych; s. 38 

-W 2019 roku przychody Gminnego Ośrodka Kultury w Dywitach zaplanowano w wysokości 1 083 

315,95 zł i zrealizowano je w 100%. Udział przychodów Gminnego Ośrodka Kultury to suma 833 

035,95 zł, natomiast Gminnych Bibliotek - 250 280,00 zł. Gminny Ośrodek Kultury z siedzibą w 

Dywitach w 2019 roku prowadził 46 grup zadaniowych, a także wiele warsztatów i zajęć dla dzieci, 

młodzieży oraz dorosłych; s. 65 

 

Dane edukacyjne 

-Podsumowując, na terenie gminy Dywity, w 2019 roku funkcjonowało 5 szkół podstawowych (w tym 

1 niepubliczna), 6 przedszkoli (w tym 2 niepubliczne) i 1 niepubliczny żłobek. Łączna liczba uczniów 

uczęszczających do szkół podstawowych na terenie Gminy Dywity to 1006 osób, do przedszkoli 378, 

a do żłobka 16 dzieci. Działalność edukacyjna w Gminie Dywity, wpisuje się w realizację 3 celu 

operacyjnego wskazanego w Strategii rozwoju Gminy, poprzez rozwój oferty wychowawczo – 

edukacyjnej.; s 47 

-Zestawienie dochodów w obszarze edukacji (głównie subwencje) w wysokości ok. 12,6 mln zł z 

kosztami związanymi z prowadzeniem edukacji na terenie gminy 19,4 mln zł, pokazuje iż gmina w 

własnych środków musi uzupełniać niedobór środków w wysokości ok. 6,8 mln zł.; s. 31 i 33  

- Ważnym działaniem było reaktywowanie działalności stołówek szkolnych w SP Dywity i SP 

Tuławki w formie samodzielnego prowadzenia przez szkoły; Duże zainteresowanie obiadami w 

szkołach świadczy o tym, iż taka zmian była koniecznością mimo, iż wiąże się ze zwiększonymi 

nakładami finansowanymi i organizacyjnymi dla samorządu gminnego;  



- W roku 2019 zakupiono także długo oczekiwany autobus dla uczniów wykorzystywany dodatkowo 

na inne potrzeby niż codzienny dowóz do szkół, bowiem te zadanie realizowane jest w ramach 

transportu zbiorowego na liniach miejskich i gminnych. Warto wspomnieć, iż jednym z zadań 

własnych gminy jest właśnie organizacja dowozu uczniów do szkół.  W 2019 roku blisko 550 uczniów 

korzystało z dowozu do szkół prowadzonych na terenie Gminy, z czego 210 dowożonych było 

autobusami linii 108, 110 i 112 oraz 320 - 335 uczniów korzysta z transportu przewoźnika 

wyłonionego w przetargu. Dlatego dowóz uczniów i organizacja transportu zbiorowego na terenie 

gminy ma istotne znaczenie w jej bieżącej działalności; s. 45 

- 1 października 2019 roku w Gminie Dywity ruszyła pierwsza na Warmii i Mazurach gminna 

komunikacja publiczna, której organizatorem jest gmina wiejska. Na początek wyznaczono trzy trasy 

(D1, D2 oraz D3), które obsługiwało 5 autobusów – 2 operatora oraz 3 zakupione przez Urząd Gminy 

i użyczone do przewozu pasażerów. Autobusy zakupiono w ramach kompleksowego projektu 

zwiększającego ekomobilność na terenie gminy Dywity – „EKOMOBILNY MOF”. Gmina uzyskała 

dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Połączeń Autobusowych - tzw. „funduszu autobusowego” i stała 

się inspiracją do działania dla innych gmin wiejskich w regionie.; s. 53 

Dane inwestycyjne 

- Wizja rozwoju sformułowana w Strategii rozwoju Gminy Dywity do 2020 roku, definiuje Gminę 

Dywity jako oferującą wysoką jakość życia i konkurencyjność, przy jednoczesnym wykorzystywaniu i 

wspieraniu rozwoju funkcji metropolitalnych Olsztyna. W 2019 roku na terenie Gminy Dywity 

zrealizowano inwestycje na łączną kwotę 19 918 629,54 zł; s. 47 

- W 2019 roku zasób gminny został powiększony o nieruchomość zabudowaną budynkiem 

mieszkalnym, biurowym i garażowym o łącznej powierzchni 2 415 m2 (trzy działki), położoną w 

Różnowie. Ma on stanowić bazę pod przyszłą nową jednostkę gospodarki komunalnej obsługującą 

gminę Dywity; s. 53  

Dane Aktywność Społeczna 

-W 2019 roku na terenie Gminy Dywity funkcjonowały 33 organizacje społeczne.; Podsumowując, 

gmina Dywity w 2019 roku dofinansowała 31 organizacji pozarządowych na łączną kwotę 342 494,00 

zł. Na realizację projektów z zakresu kultury fizycznej, sportu, rekreacji i turystyki przeznaczono 

199 494 zł (58%), natomiast projekty z zakresu pozostałych dziedzin, dofinansowane zostały w 

kwocie 143 000 zł (42%). s. 56 i s. 64 

- Rok 2019 był bardzo obwity w wydarzenia sportowe, kulturalne i tematyczne. Nowym wydarzeniem 

było Gminne Forum Osób z Niepełnosprawnościami. Międzynarodowy Dzień Osób 

Niepełnosprawnych jest świętem obchodzonym corocznie w dniu 3 grudnia. W roku 2019, właśnie 

tego dnia, po raz pierwszy zorganizowano w Dywitach Gminne Forum Osób z 

Niepełnosprawnościami. Podczas spotkania analizowano potrzeby i problemy oraz sytuację osób z 

niepełnosprawnościami. 

Rok 2019 był dobrym rokiem dla Gminy Dywity. Stale zwiększająca się liczba mieszkańców. Wzrost 

dochodów, w tym w szczególności dochodów własnych gminy dał możliwości realizacji bardzo wielu 

przedsięwzięć inwestycyjnych na łączną kwotę ok. 20 mln. zł. Inwestycje z założenia mają podnosić 

jakość życia Mieszkańców. Tak było w przypadku wielu przedsięwzięć realizowanych przez gminny 

samorząd w roku 2019. Przykładem takich działań może być budowa nowych dróg i ulic osiedlowych 

jak również budowa ścieżek pieszo-rowerowych na terenie gminy Dywity. Uruchomienie z dniem 1 

października 2019 gminnej komunikacji publicznej prowadzonej przez gminę wiejską było pierwszym 

tak innowacyjnym działaniem na terenie Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Dziś mamy wielu 

zwolenników, tak prowadzonej polityki transportowej stąd można przyjąć, iż traktowani jesteśmy w 

środowisku samorządowym jako lider w tym aspekcie działania.   

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 



Brak pytań 

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dywity wotum zaufania. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Dywity wotum zaufania poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dywity wotum zaufania została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XIX/179/20– stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

Ad.7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach za 2019 rok 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – uchwała omawiana była na komisjach rady gminy Dywity, czy 

są zapytania w związku z projektem tej uchwały? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

-p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach za 

2019 rok poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach za 2019 rok została podjęta i zarejestrowana pod 

Nr XIX/180/20– stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

 



Ad. 8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 r.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – sprawozdanie omawiane było na komisjach rady gminy Dywity, 

czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję rewizyjną. 

-p. Dorota Pszczoła – opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

-p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

-p. Sabina Robak - komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycji. 

- p. Krzysztof Kulas - komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję skarg, wniosków i petycji. 

-p. Bogumiła Brewka - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

 - p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę p. Skarbnik o przeczytanie opinii RIO. 

- p. Teresa Kuptel – skarbnik – odczytała opinię RIO. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 r. poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 r. 

została podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/181/20 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dywity za 2019  rok. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię Komisji Rewizyjnej. 

- p. Dorota Pszczoła – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu przez wójta gminy Dywity. Przewodnicząca odczytała wniosek 

Komisji Rewizyjnej oraz Uchwałę nr RIO.VIII-0120-247/20 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

z 27.05.20 w sprawie pozytywnego zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Dywity absolutorium za 2019 rok (zał. nr 9).   

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak -  czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Dywity za 2019 rok poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 



Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dywity za 2019 rok została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/182/20 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak i p. Dorota Pszczoła – 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej wręczyły w podziękowaniu bukiety dla p. Wójta Daniela 

Zadwornego, p. Skarbnik Teresy Kuptel oraz dla p. Waldemara Szydlika – sekretarza gminy Dywity. 

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2020 – 2027. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o przedstawienie 

uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – chciałam wnieść autopoprawkę, są to zmiany w funduszu sołeckim.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za wprowadzeniem 

autopoprawki do projektu uchwały? 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Autopoprawka do uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Dywity na lata 2020 – 2027 została przyjęta i stanowi zał. nr 11 do protokołu.   

 - p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za wprowadzeniem 

autopoprawki do projektu uchwały? 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Autopoprawka do uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Dywity na lata 2020 – 2027 została przyjęta i stanowi zał. nr 12 do protokołu.     

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

-p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

       



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dywity na lata 2020 – 2027 wraz z autopoprawkami 

poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity  na lata 2020 – 2027 została podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/183/20 – 

stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 
Ad. 11. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2019 r. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o przedstawienie 

uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – chciałabym wnieść autopoprawkę wydatki z funduszu sołeckiego.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. A. Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za wprowadzeniem autopoprawki do 

uchwały?  

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Autopoprawka do uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2020 r. 

została przyjęta i stanowi zał. nr 14 do protokołu.    

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

-p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały.        

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany 

w budżecie Gminy Dywity na 2020 r. wraz z autopoprawką poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 



Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na  

2020 r. została podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/184/20 – stanowi zał. nr 15 do 

protokołu. 

 

Ad. 12. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 

pobierania. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany na 

Komisjach Rady Gminy Dywity. Czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

-p. Sabina Robak - komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat, jak również trybu ich pobierania poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/185/20 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

   Ad. 13. Uchwała w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji Olsztyn przy 

realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i granic aglomeracji Olsztyn na 

potrzeby Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany na 

Komisjach wspólnych. Czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycji. 



- p. Krzysztof Kulas - komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w 

skład aglomeracji Olsztyn przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i 

granic aglomeracji Olsztyn na potrzeby Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków 

Komunalnych poddaję pod głosowanie. 

 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji Olsztyn przy 

realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i granic aglomeracji Olsztyn na 

potrzeby Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych została podjęta i 

zarejestrowana pod Nr XIX/186/20 – stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

   Ad. 14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Sętal, 

gmina Dywity. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania w związku z projektem 

tej uchwały? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycji. 

- p. Krzysztof Kulas - komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę zmieniająca uchwałę w 

sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w obrębie geodezyjnym Sętal, gmina Dywity poddaje pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 



Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Sętal, gmina Dywity. 

została podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/187/20– stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

   Ad. 15. Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu   

zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie Dywity nad jeziorem Dywity, gmina 

Dywity. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są pytania w związku z projektem 

tej uchwały? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycji. 

- p. Krzysztof Kulas - komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie przystąpienia do 

opracowania zmiany miejscowego planu   zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie Dywity 

nad jeziorem Dywity, gmina Dywity poddaje pod głosowanie. 

 

Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

  Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu   

zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie Dywity nad jeziorem Dywity, gmina 

Dywity została podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/188/20 – stanowi zał. nr 19 do 

protokołu. 

 

   Ad. 16. Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego miejscowość Dąbrówka Wielka, gmina 

Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są pytania w związku z projektem 

tej uchwały? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycji. 

- p. Krzysztof Kulas - komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie przystąpienia do 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego 

miejscowość Dąbrówka Wielka, gmina Dywity poddaje pod głosowanie. 

 

 



Na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych - 13 (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula Derlacz,  

Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Dorota 

Pszczoła, Sabina Robak, Anna Sadrina-Ostrowska, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak) 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

  Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego miejscowość Dąbrówka Wielka, gmina Dywity. 

 została podjęta i zarejestrowana pod Nr XIX/189/20 – stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 17. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

-p. Zbigniew Glezman -  mam dwie uwagi, które wynikają z rozmów z mieszkańcami Ługwałdu, 

pierwsza to jest prośba o wcześniejsze ostrzeganie o zmianach w harmonogramie dot. odbioru śmieci, 

po drugie żeby ten harmongram umieszczany na stronie też był dużo wcześniej aktualizowany. 

Po drugie to jest słaba jakość wody w Ługwałdzie, mamy rdzawą wodę, słabsze ciśnienie. Prośba w 

imieniu mieszkańców aby przyjrzeć się temu problemowi. Natomiast trzeci punkt do pytanie do p. 

Wójta dzisiaj rozmawialiśmy o problemach z dostępem do szerokopasmowego internetu. Czy urząd 

gminy zna umowę dot. realizacji przez firmę NEXSERA szerokopasmowej i światłowodowej sieci na 

terenie gminy Dywity. Na jakiej zasadzie typowane były punkty gdzie sieć ma trafić? Czy mógłby Pan 

opowiedzieć więcej na ten temat. 

- p. Daniel Zadworny – wójt –  sprawa firmy jest nam znana od dwóch lat mamy  kontakt z firmą 

NEXSERA poprzez urząd marszałkowski, który jakieś dwa lata temu zorganizował spotkanie gdzie 

przedstawiał koncepcje i założenia projektu, potem pojawiła się firma w urzędzie z takimi listami 

rekomendującymi współdziałanie z ta firmą. Na tą chwilę we wszystkich szkołach jest ten internet, od 

nas wymagano abyśmy sprawnie z firmą współpracowali i jeżeli to możliwe oddawali w zarząd w 

użyczenie czy innej formie dostęp do pasów drogowych, czy gruntów. W tym zakresie internet do 

szkół dochodzi i to był pierwszy etap projektu. To jest projekt finansowany przez rząd. Planuje się 

rozszerzyć sieć tak jak Pan mówił te dane budynków są wskazane, tylko nie my o tym decydujemy, to 

decyduje magiczny algorytm lub sami pracownicy tej firmy. Być może będzie drugi etap my 

wystosowaliśmy pismo aby ująć nasze samorządowe obiekty tzn. świetlice, GOK. Szczegóły 

współpracy to wszystko ma referat Nowoczesnych Technologii Informatycznych. 

-p. Bogumiła Brewka – czy ma Pan wiedzę czy do gminy wpłynął wniosek odnośnie nieczynnego 

wyrobiska piasku i żwiru od jakiegoś czasu jest nasilone tam czynności tzn. pomiary, zdjęcia, jest to 

dla nas bardzo niepokojące bo my 2013 roku obroniliśmy to, sam Pan Wójt powiedział że Bukwałd 

powinien zostać wsią Warmińska z ochroną przyrody, my jesteśmy wręcz przerażeni tą sytuacją. Ja 

złożę wniosek w tej sprawie. Po rozmowach poinformowano mnie, że będzie tam robiony most. Czy 

to są pomówienia czy faktycznie ktoś zaczął się interesować tym wyrobiskiem?  

- p. Daniel Zadworny – wójt –  Jest dużo prawdy w tym co Pani mówi, ale nie o to chodzi żeby was 

teraz straszyć ja mam wiedzę w tym zakresie co mniej więcej co tam się dzieje. Studium 

uwarunkowań, które zostało przyjęte w zeszłym roku to wg tego studium zostały wprowadzone 

zarządzeniem nadzorczym wojewody złoża kopalin właśnie w miejscu przed Bukwałdem i z racji że 

zostało to wprowadzone zarządzeniem to my musieliśmy ten obszar uwzględnić, czyli jeżeli w 

studium jest taki obszar to trzeba liczyć się z prawdopodobieństwem że będzie mógł być ten obszar 

eksplautowany, z tego co wiem trwają rozmowy z obecnym właścicielem tego gruntu a może 



potencjalnym właścicielem i być może dojdzie do jakiejś transakcji pomiędzy nimi stąd pomiary i 

badanie terenu. Póki co żadnej dokumentacji dot. wydobywania żwiru, koncesji tego nie ma i nie ma 

takiego wniosku, ale wiemy że są rozmowy  pomiędzy właścicielem a nabywcą o tym że coś tam 

może się wydażyć. Jeśli chodzi tą drogę to było pytanie czy byłaby możliwość wywozu tego kruszywa 

przez las drogami nieuczęszczanymi. Odpowiedzieliśmy na wniosek, że drogi są praktycznie nie 

przejezdne i my ich nie utrzymujemy, ale jeżeli inwestor będzie chciał uzyskać ten szlak i zrobi to we 

własnym zakresie ty my jesteśmy otwarci. Natomiast czy będzie mógł eksploatować, na jakich 

zasadach na tą chwilę nie ma żadnej dokumentacji ponieważ nie został złożony do nas żaden wniosek. 

Według mojej wiedzy nie został złożony wniosek do starostwa. Myślę że to są wstępne badania 

tematu czy coś z tym gruntem można coś zrobić w kontekście wyrobiska.  

-p. Bogumiła Brewka –  Dla mnie osobiście jest to zagłada dla Bukwałdu  i wszystkich wiosek do 

okoła, ja wiem że może jeszcze daleka droga ale jak ktoś się tym interesuje to ma konkretny plan, Ja 

chciałabym złożyć zapytanie do Pana, myślę że wszyscy koleżanki i koledzy czy nie powinniśmy 

zastanowić się czy nie  powołać komisji, bo ja rozumiem że inwestor chce wyciągnąć dla siebie 

korzyści ale powinniśmy uszanować to i dbać by nie niszczyć tych terenów, nie wspomnę że tam jest 

ośrodek dzikich ptaków, że tam mieszkają ludzie dla mnie jest to dramat. W 2013 udało nam się 

odwieść inwestora od tej inwestycji a teraz temat wraca. 

- p. Daniel Zadworny – wójt –  Rozumiem niepokój tylko tak jak powiedziałem rozstrzygnięciem 

nadzorczym wojewody czy nam to pasowało czy nie zostało to wprowadzone odgórnie.   

-p. Bogumiła Brewka – to jest przykre jak coś takiego gmina wydaje dla wojewody taką decyzję że 

jest coś takiego a nie są powiadamiani o tym sołtysi 

- p. Daniel Zadworny – wójt –  Tu nic gmina nikomu nie wydała, jak było uchwalane poprzednie 

studium, studium jest uchwalane przez radę gminy, ono było uchwalone bez żwirowiska i wojewoda 

w zastępstwie rady gminy czyli rozstrzygając nadzorczo, wprowadził do studium te zapisy dotyczące 

żwirowiska. To nie my ani nie rada. Robiąc nowe studium musieliśmy uwzględnić nadzorcze 

rozstrzygnięcie.  

- p. Krzysztof Kulas – odnośnie tej drogi to jest jedna z najlepszych dróg gruntowych na terenie gminy 

Dywity, jest to droga kamienna brakuje tylko mostu który został zniszczony, ale to jest droga łącząca 

Spręcowo z Barkwedą i Cerkiwenikiem i oni jak zaczną ją ekspluatować to ją zniszczą. 

-p. Magdalena Kilkowska – w związku ze stanem epidemii, wiemy większość imprez plenerowych 

sołeckich została odwołana, w tej chwili zmuszeni jesteśmy przesunąć te środki na inne wydatki w 

związku z tym mamy pytanie czy jeśli zebrania sołeckie podejmą decyzję o przesunięciu tych środków 

na wydatki inwestycyjne, czy one będą uwzględniały dofinansowanie z budżetu w wysokości 200%? 

W Różnowie jesteśmy przed zebraniem sołeckim i musimy zadecydować co mamy zrobić z 

pieniędzmi w budżecie, na terenie Różnowa mamy inwestycję która można byłoby wesprzeć jako 

wydatek inwestycyjny chodzi tu o wyposażenie pętli autobusowej w oświetlenie, którego nie ma punkt 

nie został ujęty w zapytaniu ofertowym, które wyszło z referatu dot. uzupełnienia oświetlenia. I mam 

pytanie jeśli mieszkańcy zadecydowali by o przesunięciu wszystkich wolnych środków na taki cel to 

czy będzie to związane z dofinansowaniem 200%? 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik - rozmawialiśmy już o tym na dzisiejszej sesji, że przesunięcie z 

wydatków, które nie zostały uznane za inwestycyjne wcześniej, nie zwiększa dofinansowania można 



przesunąć ale bez 100 czy 200% 

-p. Magdalena Kilkowska – wiem, ale zdajemy sobie sprawę że nikt nie przewidywał pandemii i że 

część tych środków nie będzie wykorzystana. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik - Dlatego jest to świetna okazja, aby środki przesuwać na inwestycję ale 

w taki sposób jak to jest ustalone. 

-p. Magdalena Kilkowska – Czyli rozumiem, że nie będzie w tym przypadku dofinansowania z 

budżetu gminy? 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – nie 

-p. Danuta Kryszałowicz - Ponieważ drugi etap konkursu dla organizacji pozarządowych został 

rozstrzygnięty w taki sposób że wszystkie imprezy wiązały się z imprezami masowymi nie otrzymały 

dofinansowania. Ponieważ organizacje pozarządowe mają duży wpływ na rozwój nasze gminy, czy 

jest planowane ponowne ogłoszenie  tego konkursu lub czy te pieniądze będą w inny sposób do 

wykorzystania, tak aby społeczność lokalna poczuły że maj pole do działania w tym  zakresie. 

 - p. Daniel Zadworny – wójt –  tak rzeczywiście konkurs został rozstrzygnięty, taka wypłynęła 

rekomendacja z komisji konkursowej właśnie na te obostrzenia wynikające ze stanu epidemii więc tak 

został rozstrzygnięty i nie przekazaliśmy tych pieniędzy, to nie były tylko imprezy masowe, ale 

związane z integracją. Co zrobimy z pieniędzmi, to jest jeszcze sprawa do rozstrzygnięcia. Liczę na 

inwencję organizacji, może coś podpowiecie.  

-p. Danuta Kryszałowicz -  jestem przedstawicielem radnych Rady Organizacji Pozarządowych 

rozumiem , że możemy z taką inicjatywą wystąpić.  

- p. Daniel Zadworny – wójt –  jakieś formuły realizacji tych projektów są, może watro w inny sposób 

z tych pieniędzy skorzystać. 

 

 

Brak pytań/wniosków.  

Przewodnicząca zamknęła XIX/20 sesję Rady Gminy Dywity. 

 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Rady 

 

Iwona Baka                         Agnieszka Sakowska-Hrywniak 

 


